
Zgodnie z zawiadomieniem Przewodniczącego Rady Gminy w Klimontowie XIX 
sesja Rady Gminy odbędzie się 28 września 2012 roku (piątek) o godzinie 10.00 w 
Gminnym Ośrodku Kultury w Klimontowie.

Protokół Nr XIX/12
Rady Gminy w Klimontowie

odbytej 28 września 2012 roku

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Klimontowie.
Sesja trwała od godziny 10.00 do godziny 16.15.
Obradom  sesji  przewodniczył  Pan  Radny  Jan  Rębacz  –  Przewodniczący  Rady 
Gminy.
W sesji uczestniczyli: radni, Pan Ryszard Bień – Wójt Gminy, Pan Adam Przybylski 
–  Zastępca  Wójta,  Pan  Piotr  Lipiński  –  Sekretarz  Gminy,  Anna  Sobolewska  – 
Skarbnik Gminy, Kierownicy jednostek, sołtysi, zaproszenie goście – Piotr Dereń - 
Zastępca Komendanta Komendy Powiatowej Policji w Sandomierzu.
Na  sesji  podjęto  uchwały:  XIX/161/12,  XIX/162/12,  XIX/163/12,  XIX/164/12, 
XIX/165/12,  XIX/166/12,  XIX/167/12,  XIX/168/12,  XIX/169/12,  XIX/170/12, 
XIX/171/12.  Uchwały  podjęto  w  trybie  jawnym  w  trybie  art.  14  ustawy  o 
samorządzie gminnym. 
Protokołowała – Sylwia Burczyńska.

Do punktu 1 i 2 porządku obrad sesji
Pan Przewodniczący Jan Rębacz, prowadzący obrady sesji – Otworzył obrady XIX 
sesji  Rady  Gminy  w  Klimontowie,  przywitał  Radę  Gminy,  Wójta  Gminy, 
Kierowników  jednostek  organizacyjnych,   Państwa  Sołtysów,  Sekretarza  Gminy, 
Zastępce Komendanta Komendy Powiatowej Policji w Sandomierzu - Piotra Derenia 
oraz wszystkich  innych przybyłych.  Poinformował  iż  na sesji  obecni  są  wszyscy 
Radni co oznacza że tym samym obrady będą  prawomocne. Przeczytał  obecnym 
porządek obrad. 
Porządek obrad sesji:

1. Otwarcie sesji i sprawdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji -  z dnia 29 sierpnia 2012 roku.
4. Interpelacje i wnioski Radnych.
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie miedzy sesyjnym.
6. Ocena wykonania budżetu za I półrocze 2012 roku.

a) Przedstawienie sprawozdania przez Wójta Gminy.
b) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu.
c) Opinie stałych Komisji Rady.
d) Opinia Komisji Budżetu, Finansów i majątku Gminy o sprawozdaniu oraz o 
wykonaniu planów finansowych jednostek organizacyjnych gminy.
e) Dyskusja.
f) Głosowanie.
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7. Zatwierdzenie taryfikatora opłat za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków.

8. Przyjęcie uchwały w sprawie podziału gminy Klimontów na okręgi wyborcze, 
ustalenie ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym 
okręgu wyborczym.

9. Przyjęcie uchwały w sprawie podziału gminy na stałe obwody głosowania, 
ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych.

10.Sprawy majątkowe.
11.Przyjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  „Gminnego  Programu  Opieki  nad 

Zabytkami Gminy Klimontów na lata 2013 – 2016”.
12.Wprowadzenie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy 

Klimontów na lata 2012 – 2023.
13.Wprowadzenie zmian w budżecie gminy na 2012 r.
14.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Planu  odnowy  Miejscowości 

Wilkowice.
15.Sprawy dotyczące bezpieczeństwa gminy.
16.Informacja o złożonych przez radnych oświadczeniach majątkowych za rok 

2011. 
17.Wnioski, zapytania, informacje.
18.Odpowiedzi na wnioski i zapytania.
19.Zakończenie obrad sesji.

Jest prośba do Państwa by niektóre punkty wyłączyć z porządku obrad jak również 
prośba by niektóre punkty wprowadzić.
Uchwały w sprawie podziału Gminy na okręgi wyborcze (pkt. 8) oraz w sprawie 
przyjęcia uchwały w sprawie podziału gminy na stałe obwody głosowania, ustalenia 
ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych – ponieważ nie 
mamy opinii Komisarza Wyborczego (pkt. 9) w tej sprawie musimy to wyłączyć z 
porządku obrad jednak.
Kto z Państwa jest  za wyłączeniem pkt 8 Przyjęcie uchwały w sprawie podziału 
gminy Klimontów na okręgi wyborcze, ustalenie ich granic i numerów oraz liczby 
radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym z porządku obrad? - za – 15 – 
jednogłośnie.
Kto z Państwa jest  za wyłączeniem pkt 9 Przyjęcie uchwały w sprawie podziału 
gminy  na  stałe  obwody  głosowania,  ustalenia  ich  numerów,  granic  oraz  siedzib 
obwodowych komisji wyborczych z porządku obrad? - za 15 – jednogłośnie.
Punkty 8 i 9 zostały zdjęte z porządku obrad.
Proponuję by w to miejsce wprowadzić punkt: przyjęcie uchwały w sprawie zmiany 
statutu  Ekologicznego  Związku  Gmin  Dorzecza  Koprzywianki  na  pozycję  8 
porządku obrad sesji. 
Kto z 
Państwa jest za wprowadzeniem na pozycję 8 porządku obrad - przyjęcie uchwały w 
sprawie zmiany statutu Ekologicznego Związku Gmin Dorzecza Koprzywianki? 
Za – 15 - jednogłośnie.
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Na punkt  9  proponuje  wprowadzić:  uchwała  w  sprawie  szczegółowego  sposobu 
konsultowania  z  rada  działalności  pożytku  publicznego  lub  organizacjami 
pozarządowymi i  podmiotami wymienionymi w art.  3 ustawy z dnia 24 kwietnia 
2003 roku o działalności pożytku publicznego i wolontariacie projektów aktów prawa 
miejscowego. 
Kto z Państwa jest za wprowadzeniem do porządku na pozycji 9 uchwały w sprawie 
szczegółowego sposobu konsultowania z rada działalności pożytku publicznego lub 
organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ustawy z dnia 
24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i wolontariacie projektów 
aktów prawa  miejscowego? Za – 15 – jednogłośnie. 
Jest prośba by wprowadzić jeszcze uchwałę na pozycję nr 16 w porządku obrad - w 
sprawie  poparcia  działań  Wójta  Gminy  dotyczących  dofinansowania  zadań 
„Narodowego  programu  Przebudowy  Dróg  Lokalnych  2012 –  2015  –  Etap  II 
Bezpieczeństwo-Dostępność-Rozwój” i zabezpieczenia środków finansowych.
Kto z Państwa jest za?  Za – 15 – jednogłośnie. 
Ponadto jest Prośba by pkt. 15 do którego ma się odnieść nasz gość pan Komendant 
15 był omawiany jako pierwszy podczas obrad sesji. 
Kto z Państwa jest za?  Za 15 – jednogłośnie.
Jako  pkt  17  proponuje  wprowadzić  podjęcie  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia 
wniosku sołectwa Klimontów dotyczącego przyznania środków funduszu sołeckiego 
w 2013 roku.
Kto z Państwa jest za? - 14, kto jest przeciw? - 0, kto się wstrzymał? - 1. 
Jest jeszcze wniosek Starostwa Powiatowego w sprawie drogi od Węgrc do Nasławic, 
musimy  się  ustosunkować  do  tego  pisma.   Zostanie  ta  sprawa  dołączona  do 
korespondencji.  

Porządek obrad sesji:
1. Otwarcie sesji i sprawdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji -  z dnia 29 sierpnia 2012 roku.
4. Interpelacje i wnioski Radnych.
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie miedzy sesyjnym.
6. Ocena wykonania budżetu za I półrocze 2012 roku.

a) Przedstawienie sprawozdania przez Wójta Gminy.
b) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu.
c) Opinie stałych Komisji Rady.
d) Opinia Komisji Budżetu, Finansów i majątku Gminy o sprawozdaniu oraz o 
wykonaniu planów finansowych jednostek organizacyjnych gminy.
e) Dyskusja.
f) Głosowanie.

7. Zatwierdzenie taryfikatora opłat za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków.

8. Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Ekologicznego Związku Gmin 
Dorzecza Koprzywianki.
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9. Przyjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu konsultowania  z rada 
działalności  pożytku  publicznego  lub  organizacjami  pozarządowymi  i 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o 
działalności  pożytku  publicznego  i  wolontariacie  projektów  aktów  prawa 
miejscowego.

10.Sprawy majątkowe.
11.Przyjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  „Gminnego  Programu  Opieki  nad 

Zabytkami Gminy Klimontów na lata 2013 – 2016”.
12.Wprowadzenie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy 

Klimontów na lata 2012 – 2023.
13.Wprowadzenie zmian w budżecie gminy na 2012 r.
14.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Planu  odnowy  Miejscowości 

Wilkowice.
15.Sprawy dotyczące bezpieczeństwa gminy.
16. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  poparcia  działań  Wójta  Gminy  dotyczących 

dofinansowania zadań „Narodowego programu Przebudowy Dróg Lokalnych 
2012 – 2015 – Etap II Bezpieczeństwo-Dostepność-Rozwój” i zabezpieczenia 
środków finansowych.

17.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  wniosku  sołectwa Klimontów 
dotyczącego przyznania środków funduszu sołeckiego w 2013 roku.

18.Informacja o złożonych przez radnych oświadczeniach majątkowych za rok 
2011. 

19.Wnioski, zapytania, informacje.
20.Odpowiedzi na wnioski i zapytania.
21.Zakończenie obrad sesji.

Kto z Państwa jest za przyjęciem porządku obrad w nowej zaproponowanej formie? 
Za – 14, kto jest przeciwny? - 0, kto się wstrzymał? - 1. Porządek został przyjęty. 

Do punktu 3 porządku obrad
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji - z dnia 29 sierpnia 2012 roku.
Kto  z  Państwa  jest  za  przyjęciem  protokołu  z  poprzedniej  sesji?  -  Za  –  15 
jednogłośnie. 

Do punktu 15 porządku obrad 
Sprawy dotyczące bezpieczeństwa gminy.
Sprawa pierwsza dotyczyć będzie likwidacji posterunku w Klimontowie. Zaproszony 
został przedstawiciel Powiatowej Komendy Policji w Sandomierzu, i przybył na sesję 
Zastępca Komendanta Komendy Powiatowej Policji w Sandomierzu – Piotr Dereń. 
Udzielam mu głosu.
Zastępca Komendanta Komendy Powiatowej Policji w Sandomierzu Piotr Dereń 
– Przywitał  Przewodniczącego,  Radę,  Wójta  oraz  wszystkich  obecnych. 
Poinformował, że zamknięcie posterunku w Klimontowie wynika z reorganizacji na 
terenie powiatu. Nie wpłynie to jednakże na stan bezpieczeństwa, gdyż dyżury policji 
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i  patrole  będą  24  godziny  na  dobę.  Nie  będzie  redukcji  zatrudnienia  wśród 
policjantów. W porozumieniu z Wójtem i  Radą  będzie zorganizowany na terenie 
Gminy punkt  przyjęć  interesantów by mieć  możliwość  kontaktu z  dzielnicowym. 
Poziom  bezpieczeństwa  zostanie  zapewniony  zgodnie  z  oczekiwaniami 
społeczeństwa.
Pan  Przewodniczący  Jan  Rębacz  – Podziękował  za  wyjaśnienia.  Poprosił  o 
zabranie głosu przez Pana Wójta. 
Pan Wójt  Ryszard Bień  – Wójt  Poinformował,  że uczestniczył  w spotkaniu 13 
września  u  Komendanta  Wojewódzkiego  w  sprawie  zamykania  komisariatów. 
Ponadto wystosował  pismo do Komendanta  Wojewódzkiego i  zasygnalizował,  że 
posterunek w Klimontowie ma najlepsze warunki lokalowe i sprzętowe. W kwestii 
bezpieczeństwa  wystosowane  zostało  do  Urzędu  Marszałkowskiego  pismo  o 
sfinansowanie monitoringu w związku z tym, że pozostały pieniądze z rewitalizacji 
Klimontowa w ramach oszczędności po przetargu. Miało to być zrobione z środków 
własnych, lecz udało się załatwić to w ramach rewitalizacji. Ponadto zwrócono się w 
ramach bezpieczeństwa do Świętokrzyskiego Inspektora Transportu Drogowego na 
wniosek  Radnego  Fijałkowskiego  w sprawie  umieszczenia  na  ulicy  Krakowskiej 
radaru.  Otrzymaną informację, przekazuję się do dokumentów, oraz osobno dla Pana 
Radnego  Fijałkowskiego  (pismo  stanowi  załącznik  do  niniejszego  protokołu). 
Poinformował, że będą dalej czynione starania w tej sprawie.
Pan  Przewodniczący  Jan  Rębacz  –  Zadał  pytanie  Zastępcy  Komendanta:  co 
zadecydowało o tym, że to komisariat w Klimontowie jest zamykany a nie np. w 
Koprzywnicy? 
Zastępca Komendanta Komendy Powiatowej Policji w Sandomierzu Piotr Dereń 
–  odpowiedział,  że  Koprzywnica  jest  jednostką  liczebniejszą  i  dlatego  większa 
instytucja wchłania mniejszą.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz –  Podziękował za odpowiedz i zapytał czy ktoś 
jeszcze  ma  pytania  do  Zastępcy  Komendanta  czy  Pana  Wójta  w  zakresie 
bezpieczeństwa? Udzielił głos Panu Radnemu Kozłowi.
Pan  Radny  Kozioł  – Poprosiło  interwencję  do  Pana  Zastępcy  Komendanta  o 
poprawienie  bezpieczeństwa  na  drodze  Lipnik  –  Łoniów  w  związku  z  bardzo 
częstymi wypadkami na tej trasie.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Udzielił głosu panu Radnemu Szelągowi. 
Pan Radny Szeląg –  zwrócił się z prośbą o monitorowanie przejęcia budynku po 
Komisariacie  który  należał  do  sołectwa  i  został  użyczony  na  prowadzenie 
Komisariatu. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Udzielił głosu Panu Wójtowi.
Pan Wójt  Ryszard  Bień  –  Pan Wójt  odpowiedział  Panu  Szelągowi,  że zostaną 
poczynione wszelkie kroki by sprawa została pomyślnie załatwiona w kwestii tego 
budynku. Poprosił o dołączenie do akt pisma do Komendanta Wojewódzkiego. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Udzielił głosu Panu Radnemu Kaweckiemu.
Pan  Radny  Kawecki  – Zwrócił  się  do  Zastępcy  Komendanta  w  sprawie  drogi 
krajowej „9” o to by na kawałku drogi na wysokości miejscowości Borek z góry 
gdzie  jest  linia  przerywana  by  została  umieszczona  podwójna  linia  ciągła 
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zabraniająca wymijania,  gdyż  stwarza  to  duże zagrożenie  dla  uczestników ruchu 
drogowego oraz dla pieszych. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Udzielił głosu Panu Ferensowi – pracownikowi 
Gminnego Ośrodka Kultury w Klimontowie. 
Pan Tomasz Ferens – przywitał  się  z Przewodniczącym, Szanowną  Radą  oraz z 
Wójtami  oraz  wszystkim obecnymi.  Korzystając  z  okazji  uczestnictwa  Zastępcy 
Komendanta  na  sesji  podziękował  za  dotychczasową  owocną  współpracę  w 
zabezpieczaniu imprez organizowanych na terenie Gminy Klimontów.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Udzielił głosu Panu Radnemu Kwapińskiemu. 
Pan Radny Kwapiński  –  Zabrał  głos  by podziękować  Zastępcy Komendanta w 
imieniu  jednostek  Ochotniczych  Straży  Pożarnych  z  terenu  Gminy  Klimontów. 
Ponadto poprosił o wsparcie w działaniach zapobiegających niszczenie dróg przez 
samochody  wożące  kamień  z  kopalni,  o  walkę  z  nadmierną  prędkością  tych 
samochodów,  oraz  o  to  by  nie  jeździły  te  pojazdy  w  godzinach  nocnych. 
Poinformował o chęci spotkania z administratorem drogi 758 dróg wojewódzkich, 
chciałby gdy dojdzie do spotkania by uczestniczyli w nim przedstawiciele Komendy 
Powiatowej. Poprosił o pomoc w celu ustalenia ograniczenia tonażu i postawienia 
znaku ograniczającego na moście na rzece Koprzywiance. Poinformował  o stanie 
fatycznym drogi na ulicy Krakowskiej tak jak o 17 centymetrowych koleinach.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Udzielił głosu Panu Radnemu Szelągowi.
Pan Radny Szeląg - Uważa ze ochrona imprez to obowiązek Policji i nie należy się 
im wielkie  podziękowanie.  Ponadto  prosi  o  to  by Gmina Klimontów rozpoczęła 
starania by uzyskać prawa miejskie. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz –  Udzielił głosu  Zastępcy Komendanta. 
Zastępca Komendanta Komendy Powiatowej Policji w Sandomierzu Piotr Dereń 
–  Odpowiedział  na uwagę  Pana Szeląga, że zapewnienie bezpieczeństwa podczas 
imprez  masowych  jest  obowiązkiem organizatora,  natomiast  Policja  zabezpiecza 
teren przyległy do miejsca odbywającej się imprezy. Podziękował za bardzo trafne 
spostrzeżenia Panów radnych dotyczące drogi „9”. W kwestii prośby Pana Radnego 
Kwapińskiego dotyczącej mostu poinformował, iż  potrzebuje temat poznać  lepiej. 
Poinformował,  iż  wystąpi  z  pismem  w  sprawie  drogi  na  wysokości  Kępia  do 
Dyrektora Dróg i Autostrad w sprawie poruszonej przez Pana Radnego. Zapewnił że 
zostaną  wzmocnione  kontrole  drogowe,  które  zapobiegną  zbyt  dużej  prędkości 
pojazdów poruszających się na drodze „9”.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Zapytał czy ktoś ma jeszcze pytania w sprawie 
bezpieczeństwa. W związku z brakiem pytań,  podziękował Zastępcy Komendanta 
Powiatowego Policji w Sandomierzu za dotychczasową służbę oraz za uczestnictwo 
w obradach sesji.
Zastępca Komendanta Komendy Powiatowej Policji w Sandomierzu Piotr Dereń 
– Podziękował za zaproszenie i pożegnał się. 

Do punktu 4 i 5 porządku obrad 
Interpelacje i wnioski radnych.

Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Udzielił głosu Panu Radnemu Fijałkowskiemu. 
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Pan Radny Fijałkowski – W związku z poprzednią sesją przypomniał, że prosił o 
poczynienie  starań  w  zakresie  założenia  fotoradaru  na  ulicy  Krakowskiej,  ale 
otrzymane  pismo  nic  nie  wnosi  poza  pouczeniami.  Stwierdził  że  wszelkie  jego 
działania nic nie dają z zakresu obwodnicy, spotkania w sprawie drogi nie udaje się 
tyle czasu zorganizować, fotoradaru również. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Udzielił głosu Panu Wójtowi Bieniowi.
Pan Wójt Ryszard Bień – Odpowiedział Panu Radnemu Fijałkowskiemu że pismo 
zostało  skierowane  do  właściwej  instytucji  zajmującej  się  naszym okręgiem,  co 
oznacza iż odpowiedź od właściwej instytucji nadejdzie. Poinformował również, że 
były podejmowane rozmowy z nowym Dyrektorem Zarządu Dróg i  zapewniano że 
do spotkania dojdzie. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Udzielił głosu Panu Radnemu Kozłowi.
Pan Radny Kozioł  –  Poprosił  o  pomoc Pana Wójta:  dla  sołectwa Dziewków – 
przywóz  kamienia  na  drogi  z  funduszu  sołeckiego  i  przystanek.  Dla  sołectwa 
Śniekozy poprosił o przepust przejazdowy, a dla sołectwa Zakrzów o kamień na drogi 
z funduszu sołeckiego oraz prace na palcu obok remizy, na sołectwie Grabina remont 
drogi asfaltowej, oraz na Antoniowie o kamień do zasypania kolein. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Udzielił głosu Panu Wójtowi.
Pan Wójt Ryszard Bień –  Odpowiedział Panu Radnemu Kozłowi, że kamień jest 
dowożony sukcesywnie, w przypadku przystanków z funduszu sołeckiego informuję 
iż  szukamy taniej  oferty,  a  gdy zostanie  wybrana  będą  zrealizowane  te  zadania. 
Poinformował w związku z funduszem sołeckim: oświetlenie jest zabezpieczane bez 
uwzględnienia  kosztów  projektu,  sprawy  funduszu  sołeckiego  zostały  nie 
przemyślane, wydatki są nieadekwatne co do zaplanowanych zadań. Poinformował o 
możliwości  skorzystanie  z  funduszy  tzw.  „schetynówki”  i  o  potrzebie  podjęcia 
uchwały intencyjnej w tej sprawie.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Udzielił głosu Panu Radnemu Lipcowi.
Pan  Radny  Lipiec  – Podziękował  za  odpowiedz  Panu  Wójtowi  w  sprawie 
przystanków,  i  poprosił  by właściwy pracownik Urzędu Gminy zajął  się  sprawą 
świecenia  lamp,  gdyż  w  Pokrzywiance  lampy  palą  się  do  22,  w  niektórych 
sołectwach  do 24,  a  w niektórych  zapalają  się  o  1  czy 3  w nocy –  prosząc  by 
ujednolicić system oświetlenia w gminie. Poprosił w imieniu mieszkańców Ułanowic 
o  remont  dróg  w  tym  sołectwie,  oraz  remont  drogi  na trasie  Pokrzywianka  – 
Płaczkowice. Poprosił również o realizację funduszu sołeckiego w miejscowościach 
swojego okręgu. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Udzielił głosu Panu Radnemu Boryckiemu. 
Pan Radny Borycki –  Podziękował Panu Wójtowi za farbę  do malowania dachu 
oraz materiał drogowy. Poprosił również o pomoc przy boisku szkolnym przy szkole 
w Konarach w formie zakupu bramek i siatki zabezpieczającej. Wystosował również 
wniosek o przekazanie z  OSP w Klimontowie samochodu strażackiego jednostce 
OSP Konary. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Udzielił głosu Panu Radnemu Frejlichowi. 
Pan Radny Frejlich – Prosi ponownie o remont mostu na Rybnicy, o remont drogi 
do Pani Judy, oraz o rów koło Pana Sieranta. Zapytał czy będzie robiona droga obok 
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Pana Króla. Ponadto poinformował o zgłoszeniu przez sołtysa 18 dzieci i prosi by 
było opłacone dowożenie ich do szkoły. Zapytał czy zostało cokolwiek zrobione w 
sprawie drogi na Zagaje. Ponadto informuje że przez 3 lata był zapisywany fundusz 
sołecki na plac zabaw dla dzieci i nie otrzymali nic. Zapytał w związku z funduszem 
sołeckim czy będzie realizowany w Szymanowicach Dolnych.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Udzielił głosu Panu Radnemu Kwapińskiemu.
Pan Radny Kwapiński  –  Zaproponował w imieniu Zarządu Straży w związku z 
planami przekazania samochodu z OSP Klimontów  by Gmina wskazała miejsce 
przekazania samochodu OSP, proponując zarazem by został samochód przekazany do 
OSP Konary. Ponadto poprosił  by Wójt  pomógł w naprawie autopompy jednostki 
OSP Krobielice. Ponadto występuje z oficjalnym wnioskiem o zmianę nazwy ulicy 
ul.  Nikisiołka na ul.  Im. Siostry Helleny Herman.  Informował  również  że złoży 
stosowny wniosek z poparciem grupy Radnych. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Udzielił głosu Panu Radnemu Szelągowi.
Pan Radny Szeląg –  Wyraził opinię, ze źle postępujemy z Policją bo nie robi ona 
nam łaski. Ponadto chciał przeprosić że nie był na zebraniu wiejskim w Górkach. 
Poinformował o zarośniętym chodniku koło Stanety i o płocie wstawionym w pas 
drogowy.  Poprosił  również  w  związku  z  zebraniem sołeckim  w  Klimontowie  o 
poparcie  dla  projektu  w związku z  ujęciem wody,  gdyż  nie  robione nic  jest  dla 
rolników.  Poinformował  o  niezebraniu  podpisów  na  wsparcie  samorządów. 
Poinformował, że odbyło się szkole w Zespole Szkól Ponadgimnazjalnych szkolenie 
o zapewnieniu przyszłości dla młodzieży i że uczestniczył w nim tylko 1 radny. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Udzielił głosu Panu Radnemu Pawlikowi.
Pan Radny Pawlik – Podziękował Wójtowi za pomoc Stowarzyszeniu w Ossolinie, 
ponadto poprosił  o pomoc w kwocie 4000,00 zł na naprawę  pieca CO w Szkole. 
Poprosił  również  o  kamień  na drogi  w Goźlicach i  Ossolinie i  poinformował  że 
materiał  zostanie rozrzucony w czynie społecznym. Poprosił  również  o farbę  lub 
grupę interwencyjną by pomalować przystanki.
Pan  Wójt  Ryszard  Bień  –  Podziękował  sołtysowi  z  Wilkowic  za  prace  które 
wykonali mieszkańcy. Odpowiedział Panu Radnemu Pawlikowi: że trzeba konkretnie 
sprawdzić  i  wycenić  kwestię  naprawy  tego  pieca,  że   kamień  jest  sukcesywnie 
dowożony i trzeba poczekać na swoją kolej, zaproponował farbę i poprosił o pomoc 
w pomalowaniu. Poinformował, że szkoła w Nawodzicach funkcjonuje, ale jest bez 
środków na działalność, Gmina pomaga im w miarę możliwości. Proszę o składanie 
pismo, my zgodnie z właściwości  przekażemy je do właściwych instytucji,  a one 
będą  musieli  pisma rozpatrzyć.  Odpowiedział  Panu  Radnemu  Kwapińskiemu:  że 
naprawa autopompy dużo kosztuje, ale postara się zrobić co się da. Poinformował 
również  że OSP Klimontów pozyskało jeszcze jeden nowy samochód z pieniędzy 
pozabudżetowych  za  co  należy  im  podziękować.  Panu  Radnemu  Frejlichowi 
odpowiedział,  że  zrobiony  został  projekt  na  plac  zabaw.  Odpowiedział  że  na 
naprawienie drogi do Pana Króla i rów odwadniający Gmina potrzebuje pisemnej 
zgody  Pana  Sieranta.  Poinformował,  że  most  zostanie  naprawiony  wkrótce. 
Odpowiedział Panu Radnemu Boryckiemu: że powinien złożyć wniosek o przyznanie 
funduszy do Rady Gminy.  Wspomniał  o Pani  Sołtys z Płaczkowic  gdyż  zostało 
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przewidziane kupienie  pompy bez uwzględnienia,  że nie  ma  tam podłączenia do 
prądu. Odpowiedział Panu Radnemu Frejlichowi w związku z dowożeniem dzieci: 
poinformował ze zbada sprawę i poinformuje na następnej sesji o decyzji. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz –  Podziękował Panu Wójtowi. Oddał głoś Pani 
Dyrektor Szkoły  Podstawowej w Klimontowie Elżbiecie Czajkowskiej.
Pani Dyrektor PSP w Klimontowie Elżbieta Czajkowska - Przywitała się z Panem 
Przewodniczącym,  Radą,  Wójtami  i  gośćmi.  Podziękowała  za  remonty  które 
odbywały się w wakacje, za docieplenie budynku i za elewacje. Poinformowała, że 
były to zalecenia sanepidu od 2005 roku, i że cieszy się ze udało się  je w końcu 
zrealizować. Poinformowała że potrzebne jest szkole boisko. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Zapytał czy są jeszcze jakieś wnioski. 

Do punktu 6a porządku obrad
Ocena wykonania budżetu za I półrocze 2012 roku. a) przedstawienie sprawozdania 
przez Wójta Gminy.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Poprosił o prezentację sprawozdania. 
Zastępca Wójta Adam Przybylski – Przywitał się z Przewodniczącym, Radą oraz 
wszystkimi obecnymi. Zaprezentował sprawozdanie z I półrocza: 
- budżet uchwalony 27 stycznia 2012 roku – dochody 21 622 950,00 zł, i wydatki 22 
746  609,00  zł  z  założeniem ze  deficyt  będzie  –  1  123  659,00  zł  pokrywany  z 
przychodów pochodzących z zaciągniętych kredytów w kwocie 1 123 659,00 zł. Po 
zmianach na dzień 30 czerwca 2012 roku planowany budżet gminy zamyka się kwotą 
dochodów -  22 631 822,00 zł i wydatków – 23 178 312,00 zł, z wartością deficytu 
budżetowego 546 490,00 zł z planowanym pokryciem z przychodów pochodzących z 
zaciągniętych kredytów w kwocie 546 490,00 zł. Zmian w budżecie wprowadzonych 
Uchwałami Rady Gminy były 3, a Zarządzeniami Wójta - 9. wykonanie dochodów 
budżetowych za I półrocze 2012 roku wynosi 12 589 193,11 zł co stanowi 55,63 % 
planu, a wydatków – 11 461 434,96 co stanowi 49,45%.
Wykonanie dochodów:
Rolnictwo i łowiectwo wykonanie – 190 321,18 zł,
transport i łączność – wykonanie – 71 082,00 zł,
gospodarka mieszkaniowa – wykonanie – 1 338 833,57 zł,
działalność usługowa – wykonanie 3 000,00 zł,
administracja publiczna wykonanie – 90 928,94 zł,
podatki i opłaty - wykonanie – 1 831 828,68 zł,
różne rozliczenia – wykonanie – 6 625 433,63 zł,
oświata – wykonanie – 138 800,25 zł,
pomoc społeczna – wykonanie – 2 086 624,78 zł,
pozostałe zadania z zakresu polityki społecznej – wykonanie – 6 880,69 zł,
edukacyjna opieka wychowawcza – wykonanie – 170 280,00 zł,
gospodarka komunalna i o ochrona środowiska – wykonanie – 34 441,39 zł.
Wykonanie wydatków:
rolnictwo – 227 196,97 zł,
transport i łączność – 321 234,14 zł,
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gospodarka mieszkaniowa – 829 106,08 zł,
działalność usługowa – 6 966,51 zł,
administracja publiczna – 1 301 248,50 zł,
bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa – 195 247,72 zł,
obsługa długu publicznego – 250 871,98 zł,
oświata i wychowanie – 4 609 846,30 zł,
ochrona zdrowia – 54 167,79,
opieka społeczna – 2 344 097,05 zł,
pozostałe zadania z zakresu polityki społecznej – 6 510,70 zł,
edukacyjna opieka wychowawcza – 160 200,01 zł,
gospodarka komunalna i ochrona środowiska – 543 930,24 zł,
kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – 348 889,20 zł,
kultura fizyczna i sport – 225 184,76 zł,
Na koniec I półrocza 2012 roku realizacja budżetu:

– zrealizowane dochody – 12 589 193,11 zł,
– zrealizowane wydatki – 11 461 434,96 zł
– wynik budżetu – nadwyżka – 1 127 758,15 zł

Stan  zadłużenia  gminy  na  dzień  30  czerwca  2012  roku  z  tytułu  zaciągniętych 
kredytów i podwyżek wynosi: 8 650 000,00 zł.
Pan  Przewodniczący  Jan  Rębacz  –  Podziękował  za  przedstawienie wykonania 
budżetu za I  półrocze 2012 roku. Zapytał Radnych czy mają  jakieś  pytania w tej 
kwestii. Oddał głos Panu Szelągowi.
Pan  Radny  Szeląg  –  Powiedział,  że  zaciekawiła  go  opinia  RIO,  w  której  jest 
napisane są  znaczne zaległości  płacenia podatków głównie podatek rolny.  Trzeba 
znaleźć sposób by dłużnicy spłacali zaległości. Proponuje by komisja Rolna zrobiła 
raport  o  powodach  niepłacenia  podatku  bo  być  może  mamy  do  czynienia  z 
ubóstwem, a jeśli z cwaniactwem to należy znaleźć sposób na ściąganie podatków. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz –  Oddał głos Panu Kaweckiemu.
Pan  Radny  Kawecki  –  Zaproponował  by  wprowadzić  system zależności,  ilość 
inwestycji zależna od stopnia płacenia podatków.  

Do 6b punktu porządku obrad
Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu.
Pan  Przewodniczący  Jan  Rębacz  –  Poprosił  Przewodniczącego  Piotr  Lipca  o 
przeczytanie opinii RIO. 
Pan  Piotr  Lipiec  – Przeczytał  Uchwałę  Nr  82/2012  VII  Składu  Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 7 września 2012 roku w sprawie 
opinii o informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Klimontów za I półrocze 
2012 roku, opinia jest pozytywna (stanowi załącznik do niniejszego protokołu).
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Podziękował za odczytanie opinii RIO. Poprosił 
o opinie Komisji. 

Do 6c punktu porządku obrad
Opinie Stałych Komisji Rady.
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Pan Przewodniczący Jan Rębacz –  Poprosił o opinie Komisji Spraw Społecznych. 
Pani  Radna  Gajewska  Przewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych  – 
Pozytywnie opiniuje sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2012 
roku  wraz  ze  sprawozdaniami  z  wykonania  planu  finansowych  jednostek 
organizacyjnych  Gminy.  Ponadto  komisja  wnosi  o  realizację  w  100%  funduszu 
sołeckiego.  
Pan Przewodniczący Jan Rębacz –  Poprosił o opinie Komisji Rolnictwa i Rozwoju 
Gospodarczego.
Pani  Radna  Michta  Przewodnicząca  Komisji  Rolnictwa  i  Rozwoju 
Gospodarczego – Pozytywnie opiniuje sprawozdanie z wykonanie budżetu gminy za 
I  półrocze  2012  roku  wraz  ze  sprawozdaniami  z  wykonania  planu  finansowych 
jednostek organizacyjnych Gminy. I nie wnosi uwag. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz –  Poprosił o opinie Komisji Rewizyjnej.
Pan  Radny  Kwapiński  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  -  Pozytywnie 
opiniuje sprawozdania z wykonanie budżetu gminy za I półrocze 2012 roku wraz ze 
sprawozdaniami z wykonania planu finansowych jednostek organizacyjnych Gmin i 
nie wnosi uwag. Ma natomiast wniosek. Przy omawianiu komisja zwróciła uwagę na 
istniejące nadal zaniedbania w informacjach publicznych w pracy GOKu, chodzi o 
godziny pracy, ofertę GOKu dla społeczeństwa, mimo prośby w czerwcu Komisji do 
Dyrektora GOK.

Do 6d punktu porządku obrad
Opinia  Komisji  Budżetu,  Finansów  i  Majątku  Gminy  o  sprawozdaniu  oraz  o 
wykonaniu planów finansowych jednostek organizacyjnych gminy.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz –  Poprosił o opinie Komisji  Budżetu, Finansów i 
Majątku Gminy.
Pan  Radny  Lipiec  Przewodniczący  Komisji   Budżetu,  Finansów  i  Majątku 
Gminy –  Po zapoznaniu się  i  przeanalizowaniu materiałów  Pozytywnie opiniuje 
sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  gminy  za  I  półrocze  2012  roku  wraz  ze 
sprawozdaniami z wykonania planu finansowych jednostek organizacyjnych Gminy. 
Komisja wnioskuje o realizację funduszu sołeckiego w 100%.

Do 6e punktu porządku obrad
Dyskusja.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Otworzył dyskusję. Oddał głos Panu Ferensowi.
Pan Ferens – Odpowiedział Panu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej, że oferta 
taka wywieszona jest  przy wejściu w GOKu, jest  na stronie internetowej  Gminy 
Klimontów.
Pan Radny Kwapiński –  Odpowiedział Panu Ferensowi że praca GOKu opisowo 
ładnie wygląda, przyklejenie kartki to za mało bo ludzie ciągle nie wiedza kto pracuje 
w GOKu, w jakich godzinach i co się w GOKu dzieje. Proszę o większą aktywność i 
przejrzystość. 
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Do 6f punktu porządku obrad
Głosowanie.
Pan  Przewodniczący  Jan  Rębacz  –  poinformował  o  konieczności  głosowania 
Kształtowania się Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012 – 2023 załączonej 
do sprawozdania. Poddał pod głosowanie:  Kto jest za przyjęciem sprawozdania z 
wykonania  budżetu  gminy  za  I  półrocze  2012  roku  wraz  ze  sprawozdaniami  z 
wykonania planu finansowych jednostek organizacyjnych Gminy? - 15, jednogłośnie.
Poddał  pod  głosowanie:  Kto  jest  za  przyjęciem  Kształtowania  się  Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2012 – 2023? - 15, jednogłośnie. 
Pan Przewodniczący Ogłosił 10 minut przerwy. 
Wznowił obrady po przerwie.
Poinformował o prośbie Wójta by podjąć teraz temat uchwały intencyjnej  z pkt 16, 
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  poparcia  działań  Wójta  Gminy  dotyczących 
dofinansowania zadań „Narodowego programu Przebudowy Dróg Lokalnych 2012 – 
2015  –  Etap  II  Bezpieczeństwo-Dostępność-Rozwój”  i  zabezpieczenia  środków 
finansowych.
Poddał głosowaniu przeniesienie pod obrady pkt 16. - kto z Państwa jest za? - 15, 
jednogłośnie.

Do Punktu 16 porządku obrad
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  poparcia  działań  Wójta  Gminy  dotyczących 
dofinansowania zadań „Narodowego programu Przebudowy Dróg Lokalnych 2012 – 
2015  –  Etap  II  Bezpieczeństwo-Dostępność-Rozwój”  i  zabezpieczenia  środków 
finansowych.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Przeczytał uchwałę Nr XIX/161/12 w sprawie 
poparcia  działań  Wójta  Gminy  dotyczących  dofinansowania  zadań  „Narodowego 
Programu Przebudowy Dróg Lokalnych  2012 –  2015 –  Etap II  Bezpieczeństwo-
Dostępność-Rozwój” i zabezpieczenia środków finansowych. Zapytał czy są jakieś 
pytania? Poddał pod głosowanie przyjecie uchwały  w sprawie  poparcia działań 
Wójta  Gminy  dotyczących  dofinansowania  zadań  „Narodowego  Programu 
Przebudowy Dróg Lokalnych 2012 – 2015 – Etap II Bezpieczeństwo-Dostępność-
Rozwój”  i  zabezpieczenia  środków finansowych  –  za 15,  jednogłośnie.  Uchwała 
została przyjęta jednogłośnie. 

Do punktu 7 porządku obrad
Zatwierdzenie  taryfikatora  opłat  za  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę  i  zbiorowe 
odprowadzanie ścieków.
Pan  Przewodniczący Jan  Rębacz  –  Poinformował,  że  uchwały  zostały 
przygotowane dwie, jedna odnośnie wody, a druga odnośnie ścieków. Zajmiemy się 
najpierw uchwałą dotyczącą zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę. 
Nastąpi  zmiana  w  treści  uchwały,  zastąpimy  słowo  opłata  stała  na  opłata 
abonamentowa. Kto z Państwa chce zabrać głos w sprawie tej uchwały? Oddał głos 
Panu Fijałkowskiemu.
Pan Radny Fijałkowski – Nie zgadza się na podniesienie kwoty opłaty za wodę dla 
jednych, a obniżenie dla drugich.  Chce podłączenia do Wiązownicy by dostawać 
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lepszą wodę w związku z podwyższeniem ceny. Nie zgadza się na obniżenie dotacji 
do ścieków. Zapytał Pana Przewodniczącego co myślą mieszkańcy Nowej Wsi którzy 
również będą mieli droższą wodę. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Oddał głos Pani Radnej Gajewskiej. 
Pani Radna Gajewska – Nie zgadza się na uśrednienie cen wody na terenie gminy 
gdyż woda ze względu na azotany jest niezdatna do picia. Podwyżka dotyczyć będzie 
65% mieszkańców. Poinformowała o cenach za wodę jakie by były gdyby nie zostały 
by uśrednione ceny oraz o wartości w % podwyżki lub obniżki w stosunku do wody 
uśrednionej. Nie zgadza się z tym, ze jednym się likwiduje przywileje podczas gdy 
innym się je daje. 
Pan Radny Frejlich – Chciał sprostować wypowiedz Pani Gajewskiej, i prosić by 
mówiła na temat miejscowości które obecnie wodę biorą. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Oddał głos Panu Kwapińskiemu.
Pan Radny Kwapiński – Odniósł się do wypowiedzi Pana Frejlicha, poinformował 
że są to plany taryf i zużycia na rok przyszły, i tego dotyczą prognozy. Odniósł się do 
% prognoz przedstawionych przez Panią Gajewską, zaprezentował swoją kalkulację 
%. Odniósł się do petycji mieszkańców Byszowa i Rogacza, w  sprawie zmniejszenia 
kwoty za wodę, podpisana przez 60 osób, ale nie tyle jest podpiętych do sieci wodnej. 
Poinformował, że wysoka kwota za wodę z Samborca wynika również z małej ilości 
osób podłączonych, gdyż  większa ilość  odbiorców pozwoli  rozłożyć  koszty stałe 
związane z tą wodą.  Nie zgadza się by uśrednić stawkę wody i chce płacić za swoje 
bo  jakość  wody  jest  zła.  ZGKiM  przygotował  nam  zestawienie  w związku  z 
zanieczyszczeniem wody w studni w Górkach, ale domaga się informacji nie żądając 
danych osobowych. Mówił że podnosimy podatki, a nie umiejętnie je egzekwujemy. 
Mówił że dajemy zwolnienia od nieruchomości rolnikom którzy w dużej mierze nie 
płaca podatków. Powiedział, że  nie można się rozwijać skoro nie wszyscy wykonują 
swoje obowiązki  płatnicze.  Nie  zgadza się  na obniżenie dotacji  za kanalizację.  I 
zarzuca, że niewłaściwa jest polityka ścieków, ze są  one wylewane nie zgodnie z 
prawem. Namawia do zmiany polityki zachęcania do dołączania się do kanalizacji, a 
nie  do  zmniejszania  dotacji  do  kanalizacji.  Powiedział  że  zła  woda  w  studni  w 
Górkach  wynika  ze  zatruwaniem gruntu  poprzez  wylewanie  ścieków  w  miejsca 
niedozwolone.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Oddał głos Panu Lipcowi.
Pan Radny Lipiec – Odnosząc się do uśrednionych cen wody zgadza się z Panem 
Radnym  Kwapińskim,  ale  w  związku  z  polityką  kanalizacyjna  trzeba  zapewnić 
ludziom wodę najpierw.  
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Oddał głos Panu Szelągowi. 
Pan Radny Szeląg – Odniósł się w sprawie wody - by szukać wody, by nie uśredniać 
stawki za wodę, by znaleźć alternatywę uzdatniania wody. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Oddał głos Panu Kaweckiemu.
Pan Radny Kawecki – Poinformował że ludzie pytają o to kiedy będą podłączeni do 
wody  bo  wody  zaczyna  brakować.  W  związku  z  uwagami  dotyczącymi  wody 
zanieczyszczonej, poinformował że woda ze studni jest równie zanieczyszczona lub 
bardziej, ale nie mówi się o tym bo nie bada się jej tak często. Ale ma nadzieję, że 

13 z 24



ujednolicenie  ceny  pozwoli  zabezpieczyć  interes  wszystkich  w  przypadku 
podwyższenia lub zniżenia cen wody. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Oddał głos Panu Szelągowi.
Pan Radny Szeląg – Odniósł się do wypowiedzi Pana Kaweckiego, że źle go chyba 
zrozumiał,  bo głównie mu chodziło  o to by patrzeć  w przyszłość  i  zabezpieczyć 
swoje  interesy  dotyczące  wody  i  nie  być  uzależnionym od  kupowania  wody,  a 
uśredniając cenę nie wymusimy na Wójcie żadnych zmian ani działań. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Oddał głos Panu Kaweckiemu.
Pan  Radny  Kawecki  – Poinformował  że  jakby  na  dzień  dzisiejszy  ktoś  mu 
przywiózł 1000 litrów wody za 3,57 zł to byłby zadowolony. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz –  Zapytał czy chce ktoś jeszcze zabrać głos w 
sprawie uchwały dotyczącej wody. Oddał głos Panu Wójtowi. 
Pan  Wójt  Ryszard  Bień  –  Powiedział,  ze  zawsze  są  sprzeciwy  w  przypadku 
podwyżek, że jesteśmy uzależnieni w związku z woda od Gmin sąsiednich, że mamy 
wybudowana sieć która była przygotowywana by odbierać wodę z Wiązownicy, i że 
należy ja wykorzystywać.  I  woda kupowana była by za 4,05 zł. Powiedział że w 
przypadku  wyłącznie  wody  z  Górek,  woda  z  Wiązownicy  będzie  musiała  być 
dostarczana do odbiorców którzy obecnie mają wodę z Górek. Poinformował, że  nie 
stać  Gminy na dopłacanie różnicy za wodę  w przypadku gdy wyłączona zostanie 
studnia w Górkach. Powiedział,  że wziął  wszystkie  możliwości  i  zagrożenia pod 
uwagę i dlatego zdecydował o uśrednieniu stawki za wodę na terenie Gminy, choć tez 
chciałby pić wodę lepszą. Odnosząc się do wypowiedzi Radnego Lipca powiedział, 
że  na  pewno  potrzebuje  gwarancji  że  mieszkańcy  wyrażają  w  terenie  zgodę  na 
przeprowadzenie nitki wodociągowej by nie powtórzyła się sytuacja z Zakrzowa czy 
z  Goźlic.  Poprosił  o  poparcie  zaproponowanej  uchwały zatwierdzającej  taryfę  za 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę. Namawiał do oszczędzania wody, oraz poinformował 
że zrobione zostanie wszystko co się da by ratować studnię w Górkach. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Oddał głos Panu Fijałkowskiemu. 
Pan Radny Fijałkowski – Nie chce podwyżki za wodę w przypadku podłączenia do 
Wiązownicy, pyta kto zapłaci za wieś skoro Klimontów będzie miał droższą wodę. 
Nie zgadza się z propozycją ujednolicenia ceny wody i z propozycją oszczędzania 
złej wody. 
Pan Wójt  Ryszard  Bień  –  Poinformował  że ujednolicenie  wody spowoduje,  że 
opłaty za wodę  będą jak w uchwale przez cały rok od momentu wejścia w życie 
uchwały,  a  ewentualne  wyższe  wynikłe  koszty  będą  musiały  być  poniesione  z 
budżetu gminy. 
Pan Radny  Fijałkowski  –   powiedział  że  mina  pewnie  będzie  dopłacała  przez 
miesiąc lub dwa miesiące co go nie satysfakcjonuje. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Oddał głos Pani Gajewskiej.
Pani Radna Gajewska - Poinformowała że jest jej przykro ze kilku mieszkańców z 
Górek obarczanych jest za zanieczyszczenie wody w studni w Górkach. 
Pan Wójt Ryszard Bień – Powiedział, że wartość azotanów natychmiast spadła gdy 
zostały  sprawdzone  domy  okoliczne  przy  studni.  Powiedział  że  nie  potrafimy 
wskazać źródła, ale zadziałała ta kontrola. 
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Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Oddał głos Pani Sołtys Górek.
Pani Sołtys Górek – Powiedziała o tym ze w roku bieżącym była w wodzie bakteria 
koli o czym mieszkańcy Górek nie byli powiadomieni. Powiedziała że była powołana 
do komisji która jeździła od domu do domu, że Pan Wójtyniak zaglądał do każdej 
studni,  że  jest  4  gospodarzy  niepodłączonych  do  ujęcia  wody.  Powiedziała,  że 
nalegała wraz Komendantem by pojechać do miejscowości Nowa Wieś na kontrolę a 
Pan Wojtyniak nie chciał. Chce by Pan Wojtyniak Przeprosił za oskarżenia wysunięte 
w kierunku 4 mieszkańców Górek.  
Pan Przewodniczący Jan Rębacz –  Odniósł się do opinii że Nowa wieś w jakiś 
sposób zanieczyszcza ujęcie wody, że nie może cofać się pod prąd  rzeką, i że nie 
widzi sposobu by mieszkańcy Nowej Wsi mogli zanieczyszczać ujęcie w Górkach. 
Powiedział, że być może problemem jest nieczynne już szambo w Górkach.   Odniósł 
się  również  do  wypowiedzi  Pana  Radnego  Fijałkowskiego  odnośnie  opinii 
mieszkańców Nowej Wsi na uśrednienie stawki wody, powiedział  że na zebraniu 
sołeckim mieszkańcy nie zgodzili się na ujednolicenie. 
Wyjaśnił  że konsultował  uchwałę  z  Panią  radczynią,  że jest  przygotowana jedna 
uchwała przez Wójta, i taką możemy przyjąć lub odrzucić bo przygotowanie uchwały 
w sprawie stawek wody należy do Wójta. 
Pan Radny Fijałkowski – Nie zgadza się z tym że nie można było przygotować 
innej uchwały w sprawie wody by był wybór. Powiedział że  Pan Wójt nie dał nam 
możliwości wyboru. Powiedział, że jest przeciwny.
Pani Radna Gajewska –  Zgłosiła propozycje by zróżnicować ceny wody, by było 
jak roku ubiegłym na grupy taryfowe  z cenami brutto dla poszczególnych grup i 
prosiła o przegłosowanie. 
Pan Radny Fijałkowski – Odnośnie wypowiedzi Pani Gajewskiej powiedział, ze nie 
możemy ustalać cen wody od innych gmin. 
Pani Radna Gajewska –  Odpowiedziała że są  to dane z propozycji  od ZGKiM. 
Poprosiła o odpowiedz od Pana Wojtyniaka. 
Kierownik  ZGKiM  w  Klimontowie  Andrzej  Wojtyniak  –  Powiedział  o 
negocjacjach w sprawie wody z Wiązownicy, oraz  o wyliczeniach dla każdej grupy 
taryfowej  z  uwzględnieniem kosztów.  Powiedział  o  planach  rozdysponowaniu  w 
sposób najlepszy wody na terenie gminy oraz o poszerzeniu ilości  odbiorców na 
wodę tam gdzie infrastruktura jest przygotowana. Powiedział również  o alarmującej 
ilości  azotanów  oraz  o  niebezpieczeństwie  związanym z  wyłączeniem studni  w 
Górkach.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Oddał Głos Panu Frejlichowi.
Pan Radny Frejlich –  Zadał pytanie Panu Kierownikowi ZGKiM kto zapłaci  za 
zwiększenie  kwoty  za  wodę  jak  woda  będzie  mieszana,  i  zapytał  czy  woda  z 
Wiązownicy będzie puszczona na Szymanowice Górne, Dolne, Nawodzice i Rybnicę 
bez pytania i kto za nią zapłaci przy uśrednianiu cen. 
Wójt Ryszard Bień - Odpowiedział, ze w przypadku uśredniania cen za nadwyżkę 
będzie trzeba zapłacić z budżetu. Zapytał Pana Kierownika ZGKiM czy zdarzyło się 
że po zatwierdzenie uchwałą stawek za wodę w czasie roku budżetowego zmienione 
zostały stawki wody?
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Kierownik ZGKiM w Klimontowie Andrzej Wojtyniak – Odpowiedział, ze nie. 
Wójt Ryszard Bień –  Odniósł się do wypowiedzi Pana Radnego Kaweckiego, że 
faktycznie 3,57 zł za 1000 litrów wody to nie jest duży koszt. 
Kierownik ZGKiM w Klimontowie Andrzej Wojtyniak – Powiedział o zrobionej 
symulacji, że w przypadku rodziny wychodzi 6,7 m³ za jedno gospodarstwo domowe 
miesięcznie co wyniesie przy stawce uśrednionej 1,80 miesięcznie.
Pani Radna Gajewska – Powiedziała że chce dostać w związku z podwyżka, wodę 
dobrej jakości. 
Kierownik  ZGKiM w  Klimontowie  Andrzej  Wojtyniak –  Powiedział  ze  poza 
azotanami  woda  jest  jakości  dobrej,  nie  jest  woda  głębinową,  stąd  problemy  z 
podsiąkaniem. Poinformował że kontrolując Górki robił to na polecenie, na terenie 
bezpośrednio przyległym do studni. Wytłumaczył, ze nikogo nie pomawia ani  nie 
oskarża, tylko wykonywał polecenia, i przytoczył istniejące fakty na papier. 
Pan Radny Frejlich – Zapytał Pana Kierownika o termin planowanego podłączenia 
wody w jego okręgu. 
Kierownik ZGKiM w Klimontowie Andrzej Wojtyniak –  Odpowiedział, że może 
to stać się w każdym momencie. 
Wójt Ryszard Bień – Odwołując się do wypowiedzi Pana Wojtyniaka potwierdził,że 
w  każdej  chwili  może  dojść  do  wyłączenia  studni  w  Górkach,  że  zna 
niebezpieczeństwo i dlatego stara się znaleźć  bezpieczną i  optymalną  alternatywę. 
Powiedział, że nie da się przewidzieć jak wyglądała będzie sytuacja gdy będziemy 
chcieli od Gmin ościennych kupować więcej wody. Powiedział, że w przypadku gdy 
koszty wody będą wyższe Gmina będzie musiała te koszty ponieść. Powiedział, że 
sam też musi ponieść odpowiedzialność za taką decyzję, ale uważa że jest to decyzja 
dobra dla wszystkich.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz –  Podziękował  za zabrane głosy,  i  przeczytał 
uchwałę.  Uchwała  Nr  XIX/162/12  w  sprawie  zatwierdzenia  taryf  za  zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę – jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 
Zapytał  kto  jest  za  przyjęciem uchwały?  -  za  7,  przeciw,  3,  wstrzymały  się  3. 
Uchwała została podjęta. 
Poinformował,  że  będzie  teraz  omawiana  druga  uchwała.  Zapytał  czy  ktoś  chce 
zabrać głos w sprawie uchwały dotyczącej ścieków.
Przeczytał  uchwałę  w  sprawie  zatwierdzenia  taryf  za  zbiorowe  odprowadzanie 
ścieków oraz w sprawie dopłat do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia ścieków. Oddał 
głos Panu Wójtowi. 
Wójt Ryszard Bień – Podziękował  Radzie za przyjęcie uchwały. Zadeklarował że 
nie  pozwoli  na  to  by  środowisko  było  zatruwane.  Powiedział  o  uruchomieniu 
programu osuwania azbestu który chcemy wdrażać w naszej Gminie. Postaramy się 
wzmocnić kontrolę nad wylewaniem ścieków we niewłaściwe miejsca. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Oddał głos Panu Kwapińskiemu.
Pan Radny  Kwapiński  –  Poinformował  że  z  kalkulacji  wynika  ze  m³ ścieków 
wzrośnie o 2 zł. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz –  Przeszedł do głosowanie, zapytał kto jest za 
podjęciem uchwały   Nr  XIX/163/12  w sprawie  zatwierdzenia taryf  za  zbiorowe 
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odprowadzanie ścieków oraz w sprawie dopłat do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia 
ścieków – za 8, przeciw – 3, wstrzymały się – 3. Uchwała została podjęta. Uchwała 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Pan  Radny  Kwapiński  –  Zgłosił  publiczne  oskarżenie  do  Wójta  Gminy  o 
zanieczyszczanie środowiska gminy Klimontów  przez 34 sołectwa, wszystkie poza 
Klimontowem.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Oddał głos Pani Gajewskiej. 
Pani Radna Gajewska – Powiedziała, że ma nadzieję że jak najszybciej sołectwo 
Górki będzie miało lepszej jakości wodę. 

Do punktu 8 porządku obrad
Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Ekologicznego Związku Gmin Dorzecza 
Koprzywianki.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Poinformował, że uchwała ta była poprzedzona 
wizytą  Pana  Leszka  Wołowca  na  ostatniej  sesji,  i  uchwała  była  omawiana  na 
Komisjach. 
Przeczytał  uchwałę  w  sprawie  zmiany  statutu  Ekologicznego  Związku  Gmin 
Dorzecza Koprzywianki. Poprosił o opinie Komisji Rady.
Pani Radna Gajewska – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały.
Pani Radna Michta – Komisja Rolnictwa i  Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.
Pan Radny Lipiec  – Komisja  Budżetu,  Finansów i  Majątku  Gminy pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.
Pan Radny Kwapiński – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz –  Poprosił o przybycie nieobecnych radnych na 
salę. Poddał uchwałę pod głosowanie, kto jest za przyjęciem uchwały Nr XIX/164/12 
w sprawie zmiany statutu Ekologicznego Związku Gmin Dorzecza Koprzywianki – 
za  13,  jednogłośnie,  tylu  radnych  jest  na  sali.  -  Uchwała  stanowi  załącznik  do 
niniejszego protokołu. 

Do punktu 9 porządku obrad
Przyjęcie  uchwały  w  sprawie  szczegółowego  sposobu  konsultowania   z  radą 
działalności  pożytku publicznego lub organizacjami  pozarządowymi i  podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku 
publicznego i wolontariacie projektów aktów prawa  miejscowego.
Ten projekt uchwały omawiali Państwo na Komisjach. Poprosił o opinię komisji. 
Pan Radny Lipiec  – Komisja  Budżetu,  Finansów i  Majątku  Gminy pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.
Pani Radna Gajewska – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały.
Pani Radna Michta – Komisja Rolnictwa i  Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.
Pan Radny Kwapiński – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.
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Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Przeczytał uchwałę Nr XIX/165/12 w sprawie 
szczegółowego sposobu konsultowania  z radą działalności pożytku publicznego lub 
organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ustawy z dnia 
24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i wolontariacie projektów 
aktów  prawa   miejscowego.  Zapytał  kto  jest  za  przyjęciem  uchwały  –  za  13, 
jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała została 
podjęta. 

Do punktu 10 porządku obrad
Sprawy majątkowe.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Przeczytam uchwałę w sprawie nieodpłatnego 
nabycia nieruchomości od Agencji Nieruchomości Rolnych, uchwałą była omawiana 
na Komisjach poprosił o opinie Komisji. 
Pani Radna Gajewska – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały.
Pani Radna Michta – Komisja Rolnictwa i  Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.
Pan Radny Lipiec  – Komisja  Budżetu,  Finansów i  Majątku  Gminy pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.
Pan Radny Kwapiński – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.
Poddał  uchwałę  pod  głosowanie,  kto  jest  za  przyjęciem  projektu  uchwały   Nr 
XIX/166/12  w  sprawie  nieodpłatnego  nabycia  nieruchomości  od  Agencji 
Nieruchomości  Rolnych  -   za  13,  jednogłośnie,  uchwała  stanowi  załącznik  do 
niniejszego protokołu. 
Poinformował ze w tym punkcie jest jeszcze jedna kwestia do podjęcia. Było tam 
podanie dotyczące zakupu działki w Szymanowicach Dolnych która chce kupić Pan 
Słaba. 
Wójt Ryszard Bień – Poinformował że znając opinie Komisji oraz propozycje jakie 
padły dotyczące lokalizacji stacji uzdatniania wody to staje się jasne, że nie będziemy 
tej działki sprzedawać. 
Pan Radny Frejlich – Poparł opinie Wójta. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Zapytał kto jest przeciwny sprzedaży działki w 
Szymanowicach – przeciwni 11, wstrzymały się - 2.

Do punktu 11 porządku obrad
Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami 
Gminy Klimontów na lata 2013 – 2016”.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Przeczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
„Gminnego Programu Opieki  nad  Zabytkami  Gminy Klimontów na lata  2013 – 
2016” i poprosił o opinie Komisji. 
Pani Radna Gajewska – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały.
Pani Radna Michta – Komisja Rolnictwa i  Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.
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Pan Radny Lipiec  – Komisja  Budżetu,  Finansów i  Majątku  Gminy pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.
Pan Radny Kwapiński – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały, 
prosi  o  to by program został  uzupełniony gdyż  jest  on niekompletny.  Proszę  by 
została upoważniona osoba która zajmie się aktualizacją dokumentu. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz –  Zapytał  kto jest  za przyjęciem uchwały Nr 
XIX/167/12 w  sprawie  przyjęcia  „Gminnego  Programu  Opieki  nad  Zabytkami 
Gminy Klimontów na lata 2013 – 2016” -  za 14, jednogłośnie.  Uchwała została 
przyjęta (uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

Do punktu 12 porządku obrad
Wprowadzenie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na 
lata 2012 – 2023.
Pan  Przewodniczący Jan  Rębacz  –  Przypomniał,  że zmiany  były  wnikliwie 
przedstawiane na Komisjach przez Panią Skarbnik. Oddał głos Pani Skarbnik.
Pani Skarbnik Anna Sobolewska – Poinformowała o zmianie w budżecie, która 
musiała być jeszcze dodatkowo wprowadzona w załączniku wydatkowym nr 2, dział 
851  rozdział  851  53  zwalczanie  narkomanii,  5  000,00 zł  zostało  przeniesione  z 
zakupu materiałów na zakup usług.  Więc to zmiana między §. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Oddał głos Panu Frejlichowi.
Pan Radny Frejlich -  Zapytał odnośnie zmian do budżetu - 10 000,00 na wodociąg 
do 1 gospodarstwa, i 20 000,00 zł na docieplenie budynku, czy był robiony przetarg 
lub kosztorys odnośnie tych inwestycji.   
Wójt Ryszard Bień – Poinformował, ze musimy zrobić podłączenie do 1 domu gdyż 
została dokonana wpłata. Podłączenie do wodociągu zostanie  zlecone ZGKiM.  
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Przeczytał uchwałę nr XIX/168/12 w sprawie 
wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na 
lata 2012 – 2023 (uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu) zapytał kto 
jest za przyjęciem uchwały – za 14, jednogłośnie, uchwała została przyjęta. 

Do punktu 13 porządku obrad
Wprowadzenie zmian w budżecie gminy na 2012 r.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Poprosił o opinię Komisji. 
Pan Radny Lipiec  – Komisja  Budżetu,  Finansów i  Majątku  Gminy pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.
Pani Radna Gajewska – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały.
Pani Radna Michta – Komisja Rolnictwa i  Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.
Pan Radny Kwapiński – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Przeczytał uchwałę Nr XIX/169/12 w sprawie 
zmian  w budżecie  gminy na  2012 r.  (uchwała stanowi  załącznik  do niniejszego 
protokołu), zapytał kto jest za przyjęciem uchwały – za 14, jednogłośnie. 
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Do punktu 14 porządku obrad
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Planu odnowy Miejscowości Wilkowice.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Przeczytał uchwałę Nr XIX/170/12 w sprawie 
zatwierdzenia  „Planu  Odnowy  Miejscowości  Wilkowice  na  lata  2011  –  2018” 
(uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu).
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Poprosił o opinię Komisji. 
Pani Radna Gajewska – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały.
Pan Radny Lipiec – Komisja  Budżetu,  Finansów i  Majątku  Gminy pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.
Pani Radna Michta – Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.
Pan Radny Kwapiński – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 
Ale prosi o usunięcie zapisu „utworzenie” jednostki OSP, gdyż jednostka OSP już 
istnieje.  Ponadto  poddał  w  wątpliwość  konieczność  budowy  świetlicy  w 
Wilkowicach zważywszy ze opodal w Ossolinie jest świetlica.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Oddał głos Panu Pawlikowi.
Pan  Radny  Pawlik  –  Poprosił  o  przyjęcie  Planu  Odnowy  Miejscowości  i 
uszanowanie woli mieszkańców. 
Pan  Przewodniczący Jan  Rębacz  – Zapytał  kto  jest  za  przyjęciem uchwały  z 
uwzględnieniem usunięcia  słowa „utworzenie” we wskazanym miejscu – za – 14, 
uchwałą  została przyjęta jednogłośnie.  Uchwała stanowi  załącznik do niniejszego 
protokołu. 

Do punktu 17 porządku obrad
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku sołectwa Klimontów dotyczącego 
przyznania środków funduszu sołeckiego w 2013 roku.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz –  Przeczytał uchwałę  w sprawie  rozpatrzenia 
wniosku sołectwa Klimontów dotyczącego przyznania środków funduszu sołeckiego 
w 2013 roku. Oddał głos Pani Skarbnik. 
Pani Skarbnik Anna Sobolewska – Poinformowała że Sołectwo Klimontów złożył 
wniosek, ale Wójt stwierdził że jest on wadliwy pod względem formalno prawnym i 
został  on  odrzucony,  Sołtys  podtrzymał  wniosek  w  związku  z  czym należy  ten 
wniosek przyjąć niniejszą uchwałą zgodnie z procedurą.  
Wójt  Ryszard Bień  –  Poinformował  że fundusz sołecki  jest  niezwykle  trudnym 
przedsięwzięciem.
Pani  Skarbnik  Anna  Sobolewska –  Poinformowała  o  stronie 
www.funduszesoleckie.pl która jest pomocna w szykowaniu i realizowaniu funduszu 
sołeckiego. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz –  Zapytał kto jest  za przyjęciem uchwały  Nr 
XIX/171/12  w  sprawie   rozpatrzenia  wniosku  sołectwa Klimontów  dotyczącego 
przyznania środków funduszu sołeckiego w 2013 roku (uchwałą stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu), za – 14, uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
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Do punktu 18 porządku obrad
Informacja o złożonych przez radnych oświadczeniach majątkowych za rok 2011. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Poinformował o małych błędach popełnianych 
w składanych oświadczeniach majątkowych. O niewypełnieniu  rubryki  funkcji  w 
radzie,  oraz  miejsce  położenia  gospodarstwa  rolnego  oraz  nie  została  wpisana 
wartość mienia ruchomego. 

Do punktu 19 i 20 porządku obrad
Wnioski, zapytania informacje.
Odpowiedzi na wnioski i zapytania.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – 
-  Przeczytał  pismo  od  Pani  A.  Zięby   w  Ułanowic  w  sprawie  zakupu  działki, 
poinformował o negatywnej opinii Komisji w tej sprawie.
- Przeczytał pismo od Rady sołeckiej Ułanowic, z prośba o remont mostu.
- Przeczytał pismo od Rady sołeckiej Ułanowic, z prośba o remont śluzy.
- Przeczytał pismo od Rady sołeckiej Ułanowic, z prośba o remont dróg gminnych i 
mostu na terenie sołectwa. 
Wójt Ryszard Bień – Odniósł się do pism:
-  ws.  śluzy szukamy optymalnego rozwiązania,  ale prosi  o  pomoc mieszkańców, 
wspomniał o nie zarezerwowaniu środków funduszu sołeckiego na ten cel.
- ws mostu poprosił  Kierownika ZGKiM w Klimontowie by w miarę możliwości 
naprawił.
- ws dróg, poinformował, że sukcesywne naprawy i zabezpieczenia zostaną zlecone 
w miarę możliwości.
Poprosił  w związku  z  funduszem sołeckim o  odpowiedzialność  mieszkańców za 
mienie  które maja  na terenie sołectwa (np.  Park,  pomniki,  remizy,  boiska,  place 
gminne) i dbanie o nie w ramach funduszu sołeckiego.
Pan Sołtys Ułanowic Leszek Galata – Wyjaśnił że w funduszu sołeckim na staw 
jest zabezpieczone 10 000,00 zł, zadeklarował pomoc społeczną przy remoncie śluzy. 
Prosił  o  niesprzedawanie  działki  gdyż  to  jedyna  jaka  została  w  sołectwie. 
Podziękował  Radzie  Gminy  za  poparcie  stanowiska  Rady  Sołeckiej  by  nie 
sprzedawać  działki.  Powiedział,  ze  most  zagraża  bezpieczeństwu.  Powiedział  że 
pieniądze przeznaczone na remont dróg są zbyt małe w stosunku do potrzeb napraw 
dróg sołectwa. 
Mieszkaniec Ułanowic – Powiedział, że całą kadencję Wójt dróg w sołectwie nie 
robił. 
Wójt Ryszard Bień – Odpowiedział, że była robiona droga powiatowa z udziałem 
pieniędzy  gminnych,  był  robiony  kawałek  200  m  drogi.  Odpowiedział  Panu 
sołtysowi Galacie że na 2012 rok nie było zabezpieczonych środków w funduszu 
sołeckim na śluzę, i nie było w budżecie. Poprosił o określenie kwoty potrzebnej. 
Nawiązał do próśb kierowanych do Radnych Powiatowych w sprawie ul. Osieckiej 
za cmentarzem co zagraża bezpieczeństwu. 
Pan Sołtys Ułanowic Leszek Galata –  Nie zgadza się z opinią Wójta dotyczącej 
jego  osoby  jako  radnego  powiatowego.  I  powołuje  się  na  inwestycje  robione  z 
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Powiatu.
Wójt  Ryszard  Bień  –  Powiedział  by  nie  przypisywał  sobie  zasług  odnośnie 
robionych inwestycji z powiatem gdyż Rada decydowała o nich, współfinansując je.
Pan Radny Kwapiński  -   W kwestii  bezpieczeństwa w sołectwie Ułanowice ma 
uwagę co do rowu przy drodze powiatowej.
Pan  Sołtys  Ułanowic  Leszek  Galata  –  Powiadomił  że  ten  rów  przy  drodze 
powiatowej będzie udrażniany na jego zgłoszenie.
Pan  Radny  Kwapiński  - Poprosił  o  dotrzymanie  słowa.  Informując  ze  przy 
następnej  interwencji  będzie  domagał  się  pokrycia  kosztów  przez  powiat,  a  nie 
gminę.
Pan Radny Kawecki – Poprosił Pana Radnego Powiatowego Galatę o remont drogi 
w Borku, oraz o zmianie tonażu na drodze z 15t na 12t.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Przeczytał pismo od Zarządu dróg powiatowych 
odnośnie zabezpieczenia środków w kwocie 1 mln 450 tyś zł. Oczekują w terminie 
do  28  września  odpowiedzi.  Poinformował,  że  Wójt  prosi  o  opinię  Rady  w tej 
sprawie, a Pani Skarbnik nie ma takich pieniędzy w budżecie.
Pan Radny Kwapiński – Postawił wniosek by Rada Gminy zaopiniowała to pismo 
negatywnie w związku z brakiem finansów.
Pan Sołtys Ułanowic Leszek Galata – Zapytał dlaczego Gmina nie chce dokończyć 
inwestycji.
Pan Radny Kwapiński –  Poprosił Pana Radnego Powiatowego by nie robił sobie 
kampanii.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Oddał głos Wójtowi Gminy.
Wójt  Ryszard  Bień  –  Powiedział,  że  gdy  dowiedziałem  się  o  tej  propozycji 
skonsultowałem ją  z  Panią  Skarbnik  i  wiem ze  nie  stać  nas  na  taką  inwestycję 
obecnie, że możemy dołożyć, ale nie tyle.
Pan  Przewodniczący Jan  Rębacz  –  Powiedział  o  konieczności  zabezpieczenia 
środki  na  powiatowe  drogi  popowodziowe. Poddał  wniosek  Pana  radnego 
Kwapińskiego pod głosowanie - by Rada Gminy zaopiniowała to pismo negatywnie 
w związku z brakiem finansów, za – 10, przeciwnych – 0, wstrzymały się – 4.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – 
– Przeczytał  pismo  od  stowarzyszenia  Nasze  Dziedzictwo  Ossolin  o 
dofinansowanie w Szkole w Ossolinie naprawy instalacji CO w kwocie 6 000,00 zł.
– Oraz  poinformował  o  piśmie  o  udzielenie  informacji  publicznej  Pana 
Xxxxxxxxxx kierowane do Dyrektorki Szkoły Podstawowej w Klimontowie, prosił 
w nim o wypowiedź  Wójta,  Rady Gminy,  Komisji  Rewizyjnej  i  Komisji  Spraw 
Społecznych. Termin został przedłużony na odpowiedzenie na to pismo, i sam nie 
chciał podejmować decyzji.
Pani Radna Gajewska – Powiedziała, że wspólnie odpowiemy.
Pani Radna Michta – Wspólnie.
Pan Radny Kwapiński - Wspólnie.
Wójt  Ryszard  Bień  –  Powiedział,  że  w  dalszym  ciągu  Urząd  Gminy  jest 
zasypywany  pismami.  Stwierdziła,  ze  urząd  jest  już  przytłoczony  nadmiarem 
odpowiadania  na  zarzuty,  a  pracownicy  są  zobligowani  udzielać  informacji,  co 
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wpływa na konieczność pracy po godzinach i w dni wolne od pracy.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Poinformował o konieczności zrobienia sesji w 
październiku w związku z koniecznością podjęcia uchwały w sprawie podziału na 
okręgi wyborcze.
Pani Radna Gajewska - Zapytała Wójta Gminy czy wie coś o ścieżce rowerowej 
przebiegającej przez naszą gminę.
Wójt Ryszard Bień – Odpowiedział, ze był ten temat kwestią rozmów i uzgodnień. 
Będzie to inwestycja z Koprzywnicy, będzie ona przebiegała ul. Sandomierską, przez 
Rynek, Górki i w stronę Pokrzywianki w stronę Iwanisk. Ponadto powiedział że są 
do wyceny oddane działki w Górkach, i te za cmentarzem.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz  –  Zapytał  czy  ktoś  chce  zabrać  jeszcze głos. 
Oddał głos Kierownikowi ZGKiM. 
Kierownik  ZGKiM w  Klimontowie  –  Poinformował  o  otrzymanym piśmie  ws 
wejścia  w  życie  uchwała  Sejmiku  zatwierdzająca  plan  gospodarki  odpadami 
Województwa  Świętokrzyskiego  z  którego  wynika,  że  nie  wolno  nam 
unieszkodliwiać  odpadów na naszym wysypisku.  Co znaczy że wszystkie  śmieci 
trzeba wywozić do Jańczyc. Będzie to generowało koszty dla ZGKiM. 
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Oddał głos Panu Xxxxxxxx.
Pan Xxxxxx Xxxxxxxx –  Przywitał  Przewodniczącego,  Radnych,  Wójta  i  gości. 
Złożył wniosek formalny o rozmieszczaniu informacji  o sesji na tablicy ogłoszeń. 
Gdyż  uważa  że  strona  internetowa  i  tablice  ogłoszeń  w  urzędzie  to  za  mało. 
Zaproponował w związku z zamykanym Komisariatem powołanie Straży Gminnej. 
Ponadto poprosił o to by choć w 1 miesiąc podczas wakacji Przedszkole było czynne. 
Jako spiker wolontariusz przy Klubie LKS Klimontowianka poprosił o użyczenie lub 
starego  sprzętu  nagłaśniającego  z  GOKu  dla  LKS  Klimontowianki.  Poprosił  o 
uzupełnianie na bieżąco informacji o zakończeniu inwestycji na terenie gminy w BIP. 
Poprosił by na ul. Sandomierskiej zrobić coś z powstałą wyrwą powstałą po deszczu.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Zapytał gdzie są rozwieszane ogłoszenia o Sesji.
Sylwia Burczyńska - Na tablicach ogłoszeń w Urzędzie.
Pan  Xxxxxx  Xxxxxxxx  –  Poprosił  o  rozwieszenie  na  tablicach  ogłoszeń  w 
sołectwach, gdyż rozwieszenie tego przez radnych nie powinno być problemem.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Oddał głos Panu Wójtowi. 
Wójt Ryszard Bień – Powiedział że nie jest problemem dać Radnym ogłoszenia do 
rozwieszenia, zgodził się z opinią że Przedszkole powinno działać w wakacje choć 
miesiąc,  podziękował  za  pełnienie  funkcji  profesjonalnie  spikera  społecznie, 
poinformował o złożeniu wniosku w którym był uwzględniony zakup sprzętu dla 
LKS Klimontowianki, jeśli  się nie uda pozyskać to postaramy się kwestię sprzętu 
jakoś załatwić.
Pan Przewodniczący Jan Rębacz – Poinformował że uczestniczył w Kongresie w 
Warszawie  gdzie  poruszane  były  tematy:  oświata  i  wsparcie  projektu 
obywatelskiego,  złożył  listy  poparcia  z  podpisami.  Poinformował,  że  delegacja 
samorządowców projekty uchwał złożyła. Powiedział o stanowisku samorządowców 
buntujących się na zbyt wysokie koszty ponoszone na oświatę 1/3. Wnioskowali o 
zmianę karty nauczyciela. Przywiózł do pokazania projekt uchwały. Zapytał czy ktoś 
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chce jeszcze zabrać głos.

Do punktu 21 porządku obrad
Zakończenie obrad sesji.
Pan Przewodniczący zamknął XIX Sesję Rady Gminy w Klimontowie.

Protokołowała:                                                                                  Przewodniczył:
Sylwia Burczyńska                                                                           Jan Rębacz
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